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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "A jövő évre vonatkozóan mi a Kormány további terve a tanárok 
bérfejlesztése terén?" 

    



Tisztelt Miniszter Úr! 

A Kormány ígéretének megfelelően minden tanár, és tanár végzettséggel rendelkező nevelő 

oktató munkát közvetlenül segítő személyt idén átlagosan 32,2%-os bérfejlesztésben részesít. 

Ez a bérfejlesztés egy folyamat, ennek most az első szakaszához érkeztünk, amihez kapcsolódik 

további 20 százalékos bérfejlesztés a hátrányos helyzetű térségekben a tanító és a nevelő, oktató 

munkát segítő munkatársak számára. 

Ez azt jelenti, hogy egy hátrányos helyzetű térségben dolgozó mesterpedagógus 756.000 ft 

fizetéssel számolhat. A tanár szakon végzett fiataloknak is további motivációt jelenthet, hogy 

hátrányos helyzetű iskolában helyezkedjenek el, pedagógus I. kategóriában is legalább 645. OOO 

forint fizetéssel tudnak tervezni. 

Örömmel mondhatom, hogy ez egy nagyon komoly bérfejlesztés, ami több mint 50 százalékos 

emelést jelent a hátrányos helyzetű településeken dolgozó tanároknak. Ez a további 20 

százalékos bérfejlesztés is segíti a szegénység elleni küzdelmünket. Azt gondolom, ez az 

összességében több mint 50 százalékos fizetésemelés azt mutatja, hogy az egész Európát érintő 

gazdasági nehézségekkel szemben egy kiemelt bérfejlesztést hajt végre a kormányzat. 

Komoly munka van már mögöttünk, aminek része a tanárok és az óvónők béremelése is, 

amellyel az anyagi és erkölcsi megbecsülésüket ki tudjuk fejezni. Köszönjük azoknak a 

tanároknak, akik az elmúlt években is és most is tanítanak, akik a magyar diákokból igyekeznek 

a legtöbbet kihozni, akik kiváló embereket képeztek, képeznek. Büszkék vagyunk rá, hogy 

európai kitekintésben Magyarország a roma gyermekek és a roma emberek iskolai 

végzettségének tekintetében is élen jár. Európában Magyarországon van a legtöbb, legalább 

nyolc általános iskolai végzettséggel rendelkező roma, az arányuk itthon mintegy 80 százalék. 

Van valami, amiben biztosan egyetértünk: gyermekeink a legnagyobb kincseink. Ezért nagyon 

felháborítónak tartom, amikor velük kapcsolatos politikai hangulatkeltéseket látok. A 

gyermekeink jövőjének alapját a tudásuk fogja jelenteni, a hátrányból induló gyerekeknél, 

hátrányos helyzetű térségekben felnövekvőknél különösen fontos, hogy tanulással 

emelkedjenek ki. 

Ma a hátrányos helyzetű családban élő 14 év alatti gyerekek úgy indulnak el otthonról, hogy az 

iskolatáskájukban ingyenes tankönyv van, a helyi járattal ingyen utaznak el az iskolába, 

délutánonként ingyenes tanodában segítenek nekik tanulni és felkészülni, azoknak teljesen 

ingyenes lehetőséget biztosít a Mindenki szívében van egy dallam pályázat. 



És itt még nincs vége: Útravaló ösztöndíjban és Roma Nemzetiségi Tanulmányi ösztöndíjban 

több mint 10.000 tanuló kap ösztöndíjat a tanuláshoz 2, 5 milliárdos keretből, újraindult az 

Apáczai Ösztöndíj- a technikumban tanulóknak, 180 Tanoda kapott újabb 3 évre támogatást. 

De ez a Kormány vezette be a szünidei ingyenes étkezést a hátrányos helyzetű gyerekeknek. 

Ha ezekből minden forintot összeadunk, akkor egy dolgot biztos kiad az egyenlet: tanult, 

megbecsült szakmával rendelkező roma és nem roma fiatalt. A nemzetnek erre van szüksége. 

Ezek után ne felejtsük el azt, hogy a dollárbaloldal az elmúlt másfél-két évben mindent megtett 

annak érdekében, hogy megakadályozza a tanárok béremelését. Mondvacsinált okokkal 

gátolták a béremelését úgy, hogy mindenféle álhíreket terjesztettek Magyarországról. Fontos 

visszaemlékezni arra is, hogy a baloldal megszüntette a 13. havi fizetést, így elvett minden 

magyar tanártól egyhavi bért, valamint 15 ezer tanárt "tett utcára". Ők voltak az egyetlenek, 

akik Magyarország történetében valaha csökkentették a tanárok bérét. 

Tisztelt Miniszter Úr! 

A tanárok bére tavaly és tavalyelőtt 10-10 százalékkal nőtt. Mindezek fényében tisztelettel 

kérdezem Önt, hogy a jövő évre vonatkozóan mi a Kormány további terve a tanárok 

bérfejlesztése terén? 

Várom megtisztelő válaszát! 

Budapest, 2024.03.12. 

Tisztelettel: 

~~ 
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség 


